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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare 
måndagen den 25 september 2023

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 142 - 165
2 Simon Johansson M JA §§ 142 - 165
3

Irma Görtz S

NEJ Patrick Lindahl 
(S) del av § 142, 
Jan Malmberg 
(S) §143-165

4 Annette Sjö S JA §§ 142 - 165
5

Magnus Cato S

NEJ Lena Lundman 
(S) §§ 142-160, 
Paola Valdes 
Sala (S) del av 
§§ 160-165

6
Maria Sayeler Behnam S

NEJ Patrick Lindahl 
(S) §§ 142 - 165

7 Olle Vikmång S JA §§ 142 - 165
8

Sara Perlman V

NEJ Heléne Alpfjord 
Wylde (V) §§ 
142 - 165

9 Elin Melander V JA §§ 142 - 165
10 Marine Brunius V JA §§ 142 – 165
11 Nicklas Lundström V JA §§ 142 – 165
12 Niclas Clarén KD JA §§ 142 – 165
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 142 – 165
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 142 – 165
15 Eva-Britt Sjöberg KD JA §§ 142 – 165
16 Sophia Jarl M JA §§ 142 - 165
17 Ingrid Cassel M JA §§ 142 – 165
18 Roger Eklund-Åkesson M JA §§ 142 - 165
19

Said Nison M
NEJ Criss Hagfeldt 

(M) §§ 142 - 165
20 Inger Petersson S JA §§ 142 – 165
21 Claes Nöid S JA §§ 142 – 165
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 142 - 165
23

Andreas Bohlin S

JA §§ 142 - 160 Tim Björklund 
(S) del av §§ 
160-165

24 Marcus Posada V JA §§ 142 – 165
25 Marie Matsson V JA §§ 142 – 165
26 Annika Kaiser V JA §§ 142 – 165
27 Tobias Holmberg V JA §§ 142 - 165
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

28

Simone Öhrn KD

NEJ Jonathan 
Stillman (KD), 
§§ 142 - 165

29 Juno Blom L JA §§ 142 – 165
30 Monica Holtstad L JA §§ 142 – 165
31 Reidar Svedahl L JA §§ 142 – 165
32 Patrik Palm M JA §§ 142 – 165
33 Olle Connman Ek M JA §§ 142 - 165
34

Joanna Sjölander M

NEJ Eva-Britt 
Passmark (M), 
§§ 142 - 165

35 Christer Frey M JA §§ 142 - 165
36

Senad Mutic S
NEJ Jörgen Drott (S), 

§§ 142-165
37

Kikki Liljeblad S

JA § 142-160 Pernilla  Axell 
(S) del av §§ 
160-165

38 Henrik Pryssgård S JA §§ 142 - 165
39 Åsa Sköldestig S JA §§ 142 - 165
40 Per Ziljat S JA §§ 142 - 165
41 Christian Widlund C JA §§ 142 - 165
42 Lina Cederlöf Lundgren C JA §§ 142 - 165
43 Kay Andersson C JA §§ 142 - 165
44 Anna Edebo C JA §§ 142 - 165
45 Fredrik Bergqvist L JA §§ 142 - 165
46 Annelie Johansson SD JA §§ 142 - 165
47 Clara Aranda SD JA §§ 142 - 165
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 142 - 165
49 Lena Hernqvist M JA §§ 142 - 165
50

Päivi Johansson M

NEJ Christina 
Blomqvist (M) 
§§ 142 - 165

51 Per Helgesson M JA §§ 142 - 165
52

Charlize Ertaz M
NEJ Juris Irschs (M) 

§§ 158-165
53 Maj Kalwa S JA §§ 142 – 165
54 Willy Flores S JA §§ 142 – 165
55 Louise Malmström S JA §§ 142 – 165
56 Alexander Winge S JA §§ 142 - 165

57 Jessica Svensson S

JA §§- 142-150 Sara Stolt (S), 
del av §§ 150-
165

58 Robert Nordman MP JA §§ 142 – 165
59 Ingemar Hillerström MP JA §§ 142 - 165
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Ersättare Parti
Roger Sandström C
Kerstin Sjöberg C
Alexander Nejdemo L
Ulla Lundström KD
Christoffer Hagström S
Anna-Lena Pettersson S
Lars Ellmark S
Ann-Charlotte Wiberg S
Kiran Qureshi SD
Tomas Forsberg SD

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

60

Hedda Ottesen MP

NEJ Christel 
Andersson (MP), 
§§ 142-165

61 Linda Nilsson SD JA §§ 142 – 165
62 Wasuthida Pinsakulnee SD JA §§ 142 – 165
63 Stefan Bergström SD JA §§ 142 – 165
64 Benny Sellborn SD JA §§ 142 – 165
65 Florian Aranda SD JA §§ 142 - 165
66

Filip Morell M
JA §§ 142- 153 Juris Irschs (M), 

§§ 153-165
67 Conny Passmark M JA §§ 142 - 165
68

Carina Melefors M
NEJ Hannes Sten (M), 

§§ 142 - 165
69 Anders Magnusson M JA §§ 142 – 165
70 Ingela Ekberg S JA §§ 142 – 165
71 Joel Brånäs S JA §§ 142 – 165
72 Lena Wass S JA §§ 142 – 165
73 Mats Nilsson S JA §§ 142 – 165
74 Håkan Pettersson S JA §§ 142 – 165
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 142 – 165
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 142 - 165
77 Thomas Svensson SD JA §§ 142 – 165
78 Erik Johansson SD JA §§ 142 – 165
79 Peter Pöllä SD JA §§ 142 – 165
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 142 – 165
81 Jonny Modigh SD JA §§ 142 – 165
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 142 – 165
83 Ned Wallin M JA §§ 142 – 165
84 Åke Bjerselius M JA §§ 142 – 165
85 Anders Boqvist M JA §§ 142 - 165

https://www.tromanwebb.se/troman/persons/357d5ba4-ac51-413e-80f2-b71c725803f0/missions


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5(68)

2023-09-25
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6(68)

2023-09-25
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 142 Information till kommunfullmäktige 2025-09-25 

Rapporter från företagsbesök
Under förmiddagen ägnade sig kommunfullmäktigeledamöterna åt 
företagsbesök och återrapport från dessa besök delges 
kommunfullmäktige under sammanträdet i oktober. 

___________________________________
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§ 143 Riktlinje för lokalförsörjning
KS 2023/0531

Beslut
Kommunfullmäktige antar riktlinjen principer för lokalförsörjning.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Centerpartiet.

Sammanfattning
Riktlinjen principer för lokalförsörjning vägleder kommunens arbete med att 
försörja sina verksamheter med lokaler och anläggningar. Dokumentet är en 
del av kommunens strategiska lokalförsörjning

Beskrivning av ärendet
Lokalförsörjning handlar om att kommunens verksamheter, tex vård och 
omsorg, utbildning och kultur och fritid, ska ha lokaler och anläggningar att 
bedriva sin verksamhet i. Att agera strategiskt i frågan ökar nytta för 
kommunen som helhet, ger goda förutsättningar för verksamheterna och ger 
god hushållning av kommunens resurser. Följande principer föreslås bli 
vägledande vid förändringar i lokalbeståndet, vid köp och försäljning av 
tomtmark, och vid områdesutveckling och stadsplanering: 

• Kostnadseffektiva lokallösningar 

• Maximalt nyttjande av lokalbeståndet på både kort och lång sikt 

• Byggnader som håller över tid 

• Samhällsservice som bidrar till ett tryggt och attraktivt vardagsliv 

Kommunen har sedan 2019 årligen tagit fram en lokalförsörjningsplan med 
beskrivning av mål, behov och trender. Lokalförsörjningsplanen har tagits 
fram som en rapport och har varit ett underlag i budgetprocessen. Målen i 
planen har inte antagits politiskt. Samhällsbyggnadskontoret förslag är att 
styrande principer nu antas av kommunfullmäktige i riktlinje principer för 
lokalförsörjning. Aktuella trender och behov kommer fortsatt tas fram som 
ett årligt kunskapsunderlag.
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Borglig samverkans politiska program har varit vägledande i framtagandet 
av riktlinjen. Principerna har presenterats i Kommunstyrelsens Beredning för 
fastighetsförvaltning och lokalförsörjningsfrågor. Synpunkter och kunskap 
har samlats in från verksamhetskontoren med flest lokaler, alltså 
utbildningskontoret, vård- och omsorgskontoret, och kultur- och 
fritidskontoret. Under våren har kommunrevisionen genomlyst 
lokalförsörjningsprocessen. Att anta principer för lokalförsörjning i en 
riktlinje går i linje med revisionens rekommendationer.

Ekonomiska konsekvenser
Beslut om en riktlinje innebär i sig inga kostnader. Om principerna i 
dokumentet följs uppnås en god hushållning av kommunens resurser.

Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar bifall till liggande förslag till beslut från 
kommunstyrelsen.

Olle Vikmång (S) yrkar, med instämmande av Nicklas Lundström (V) och 
Robert Nordman (MP), enligt nedan, i övrigt bifall till liggande förslag.

Socialdemokraterna yrkar att ordet ”kärnverksamhet” ändras till 
”verksamhet” i sista meningen i stycket ”Kostnadseffektiva lokallösningar” 
på sidan 2 i riktlinjen ”Principer för lokalförsörjning”.

Christian Widlund (C) yrkar enligt nedan:

1. Bifall till (S) yrkande från KS om att ordet ”kärnverksamhet” ändras till 
ordet ”verksamhet” i sista meningen i stycket ”Kostnadseffektiva 
lokallösningar” på sidan två i riktlinjen för lokalförsörjning.

2. Bifall till (V) yrkande från KS  att under rubriken ”Lokalisering och 
placeringar” läggs följande mening till:

”Både samhällsservice och kommunala arbetsplatser ska planeras så att de 
finns i hela kommunen, inklusive landsbygd och i utsatta bostadsområden.”

Nicklas Lundström (V) yrkar, med instämmande av Christian Widlund (C) 
på punkt tre, enligt nedan: 

Jag yrkar på följande strykning och ändring för att förtydliga vikten av eget 
ägande av fastigheter i ekonomiskt svåra tider: 

1. Bifall till (S) ändringsyrkande. 
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2. Under rubriken ” Maximalt nyttjande av lokalbeståndet på både kort och 
lång sikt” ändras mening tre till att lyda på följande sätt: 

Lokalbeståndet ska i huvudsak bestå av eget ägande och endast vid särskilda 
skäl av inhyrda lokaler eller tillfälliga lokallösningar för att få en flexibilitet 
vid ökade och minskade lokalbehov.  

Jag yrkar på följande ändringar för att förtydliga behovet av 
samhällsservice och kommunala arbetsplatser i hela kommunen: 

3. Under rubriken ”Lokalisering och placeringar” läggs följande avslutande 
mening till:

Både samhällsservice och kommunala arbetsplatser ska planeras så att de 
finns i hela kommunen, inklusive på landsbygd och i utsatta 
bostadsområden.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordförande att det föreligger 
tre förslag till beslut samt ett tilläggsyrkande; liggande förslag till beslut, 
ändringsyrkande yrkat av Olle Vikmång (S) och ändringsyrkande samt 
tilläggsyrkande yrkat av Nicklas Lundström (V).

Ordföranden ställer först liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen 
mot ändringsyrkande yrkat av Olle Vikmång (S) och finner att 
kommunfullmäktige avslår förslaget.

Ordföranden ställer sedan proposition på ändringsyrkande yrkat av Nicklas 
Lundström (V) och finner att kommunfullmäktige avslår förslaget.

Ordföranden ställer till sist proposition på tilläggssyrkande yrkat av Nicklas 
Lundström (V) och finner att kommunfullmäktige avslår förslaget.

Kommunfullmäktige beslutar alltså i enlighet med liggande förslag till beslut 
från kommunstyrelsen.

________________________________

Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (O. Lindgren, Å. Andersson, A. Gjein, SHBK 
funktionsbrevlåda)
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§ 144 Markanvisningsavtal Kv. Ankan 
KS 2023/0859

Beslut
1. Kommunfullmäktige fastställer markanvisningsavtalet till bolaget
Preservia Holding AB med sitt förslag Ramverk.

2. Kommunfullmäktige ger enhetschef exploatering i uppdrag att skriva på
erforderliga avtal och genomföra avtalen.

3. Kommunfullmäktige ger samhällsplaneringsnämnden rätt att besluta om
kommande marköverlåtelseavtal.

Sammanfattning
Tidigare har samhällsplaneringsnämnden beslutat om vinnaren av
marktilldelningstävlingen inom Kv. Ankan, Inre hamnen samt gett kontoret i 
uppdrag att ta fram markanvisningsavtal.

Samhällsplaneringsnämnden kan inte själva besluta om arkanvisningsavtalet 
eftersom Kommunfullmäktige har en delegationsgräns för försäljning av 
fastigheter till ett värde av högst 30 000 000 kronor vid varje tillfälle.

Markanvisningsavtalet reglerar åtaganden som bolaget har gentemot
kommunen samt när marköverlåtelseavtal ska vara tecknat. I kommande
marköverlåtelseavtal säkerställs tillträdesdag, byggnadsskyldighet, viten och 
säkerheter för genomförandet av projektet. I detta fall så har
tävlingsprogrammet varit utgångsläget för markanvisningsavtalet så
kriterierna i tävlingen är hanterade i avtalet. Fastigheterna som berörs innan 
avstyckning av området är kvarteret Ankan 1,2,3 och 4.

Beskrivning av ärendet
Tävlingen på kvarteret Ankan har genomförts som en öppen tävling enligt
tävlingsprogram framtaget tillsammans med Sveriges Arkitekter och
forskare från Chalmers och Halmstad Högskola. Sex designteam har deltagit 
i tävlingen och sex godkända förslag har lämnats in.
De inlämnade förslagen uppfyller kraven i tävlingsprogrammet och fem
designteam kommer att ta del av tävlingsbidraget från Vinnova på 170 000 
kronor per team. Syftet med tävlingen var att utveckla ett framtidsinriktat 
byggande.
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Tävlingen efterfrågade lägenheter och bostadshus av hög arkitektonisk
kvalitet med energismarta, hållbara och innovativa lösningar som minimerar
klimatpåverkan. Förslagen har bedömts genom en sammanvägning av åtta
kriterier. Energianvändning, Klimatavtryck, Social hållbarhet, Överkomlig
hyra, Arkitektonisk kvalitet, Innovationer, Utvecklingsbarhet och Cirkulära 
processer.

Bedömningen har gjorts av en jury bestående av sju (7) personer, fem (5)
från Samhällsbyggnadskontoret och två (2) Arkitekter utsedda av Sveriges
arkitekter. Preservia med tillhörande samarbetspartner Kian Properties AB
och Moelven byggmodul AB utsågs till vinnare. Förslaget har också tagits
fram tillsammans med arkitektbolaget Kiminsky arkitektur och Mareld
landskapsarkitekter.

Svartmarkering på detaljplanen avser Kv Ankan.
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Rödmarkering avser Kv Ankan.

Ekonomiska konsekvenser
Marktilldelningen är ett led i kommunens plangenomförande som genererar 
inkomster enligt prognos i upprättad exploateringskalkyl.
Köpeskillingen baseras på färdigt bygglov och beräknas utifrån uppgifterna i 
det vinnande förslaget till ca 39 miljoner kr.
Köpeskillingen tillfaller exploateringsprojekt 8901.
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___________________

Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (D. Aman, Å. Andersson, A. Gjein, SHBK 
funktionsbrevlåda)
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§ 145 Utbetalning av partistöd för 2024 och redovisning av 
partistöd 2022
KS 2023/0864

Beslut
1. Partistöd för år 2024 utbetalas enligt den fördelning kommunfullmäktige
fastställde i budgetbeslut den 19 juni 2023.

2. Kommunfullmäktige noterar att samtliga partier som fått partistöd för
2022 har inkommit med redovisning över hur partistödet använts.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige beslutade om partistödet och dess fördelning i samband 
med budgetbeslutet den 19 juni 2023. Varje parti i fullmäktige får ett 
grundstöd och ett mandatstöd. Även partiernas aktiva ungdomsföreningar får 
partistöd.

Partistödets syfte är att stärka partiernas ställning i den kommunala
demokratin och stödet är avsett för det lokala partiarbetet som riktar sig till
kommunmedlemmarna. I kommunallagen (4 kap 29-32 §§) anges grunderna 
för stödet. Här nämns att kommunfullmäktige årligen ska fatta beslut om 
utbetalning av partistöd.

I kommunallagen anges att fullmäktiges beslut om partistöd ska innehålla ett 
krav på att mottagaren av partistödet årligen ska lämna en skriftlig
redovisning som visar att partistödet har använts för det avsedda ändamålet. 
Redovisningen ska avse perioden 1 januari–31 december och ges in till 
kommunfullmäktige senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. 
En av mottagaren utsedd granskare ska granska om redovisningen ger en 
rättvisande bild av hur mottagaren har använt partistödet. Granskarens 
rapport över granskningen ska bifogas redovisningen.

Fördelning av partistöd för 2024
Kommunfullmäktige beslutade den 19 juni 2023 om fördelning av partistöd 
för 2024 enligt följande:
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Fördelning av partistöd 2024 (kr)

Utbetalning av partistöd
För utbetalning av partistöd ska varje parti årligen lämna uppgift om lokala
partiets samt respektive ungdomsföreningens organisationsnummer, stadgar, 
styrelseledamöter, revisorer, bankgiro eller plusgiro.

Redovisning av partistöd för 2022
Samtliga åtta partier i Norrköpings kommunfullmäktige har lämnat
redovisning av partistöd för 2022 före den 1 juli 2023. 

Ekonomiska konsekvenser
Det anslag för partistöd kommunfullmäktige fastställde den 19 juni 2023
uppgår till 4 467 021 kronor.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (J. Jonsson)
Ekonomi- och styrningsavdelningen
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§ 146 Byggnads- och miljöskyddsnämndens taxa för 
prövning och tillsyn inom miljö- och 
hälsoskyddsområdet 
KS 2023/1011

Beslut
Kommunfullmäktige reviderar byggnads- och miljöskyddsnämndens taxa
för prövning och tillsyn inom miljö- och hälsoskyddsområdet till följd av
nytt tillsynsansvar utifrån lag (1980:424) om åtgärder mot förorening från
fartyg (LÅFF).

Beskrivning av ärendet
Från och med den 1 maj 2023 har kommunerna genom en ändring av LÅFF 
fått ett utökat tillsynsansvar. Tillsynen ska genomföras för att kontrollera så 
att vissa fritidsbåtshamnar har mottagningsanordningar för avfall och att 
dessa stämmer överens med regelverket. Kommunen ska även godkänna de 
avfallshanteringsplaner som fritidsbåtshamnarna har skyldighet att upprätta.

Med stöd av bemyndigande i 6 kap. 8 § LÅFF kan kommunen anta
föreskrifter om taxa för arbete som utförs med stöd av lagen. Avgifter kan
också tas ut för tillsyn enligt 6 kap. 5 a § LÅFF och för godkännande av
planer enligt 3 kap. 9 § LÅFF.

Mot bakgrund av att tillsynsområdet är nytt och att behovet av
kompletteringar kan förväntas variera innan avfallshanteringsplanerna kan
godkännas finns det fördelar med att finansiera tillsynen och prövningen av 
avfallshanteringsplanerna genom timavgift. Förslag till tillägg i nu gällande 
taxa är därför att det utökade tillsynsansvaret finansieras genom timavgift.

Ekonomiska konsekvenser
Det nya tillsynsansvaret kommer att innebära ökade intäkter för byggnads- 
och miljöskyddsnämnden. Hur mycket de utökade intäkterna kommer att
generera är i dagsläget oklart.

___________________________________
Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (M. Öberg, S. Magnusson, SHBK 
funktionsbrevlåda)
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§ 147 Revidering av byggnads- och miljöskyddsnämndens 
reglemente 2023-2026 
KS 2023/1001

Beslut
Kommunfullmäktige reviderar byggnads- och miljöskyddsnämndens
reglemente till följd av nytt tillsynsansvar utifrån lag (1980:424) om åtgärder 
mot förorening från fartyg (LÅFF).

Beskrivning av ärendet
Från och med den 1 maj 2023 har kommunerna genom en ändring av LÅFF 
fått ett utökat tillsynsansvar. Tillsynen ska genomföras för att kontrollera så 
att vissa fritidsbåtshamnar har mottagningsanordningar för avfall och att 
dessa stämmer överens med regelverket. Kommunen ska även godkänna de 
avfallshanteringsplaner som fritidsbåtshamnarna har skyldighet att upprätta. 
För det utökade tillsynsansvaret har kommunen möjlighet att ta ut en avgift.

Byggnads- och miljöskyddsnämndens nuvarande reglemente saknar idag
ansvar utifrån LÅFF. Kommunfullmäktige föreslås därför att göra detta
tillägg.

Ekonomiska konsekvenser
Tillsyn och prövning utifrån LÅFF innebär ett utökat uppdrag för byggnads- 
och miljöskyddsnämnden. Både tillsyn och prövning kommer att finansieras 
genom timavgift, vilket resulterar i ökade intäkter för nämnden. Hur mycket 
de utökade intäkterna kommer att generera är i dagsläget oklart.
   
___________________________________

  Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (M. Öberg, S. Magnusson, SHBK 
funktionsbrevlåda)
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§ 148 Uppdrag om försäljning av fastigheter
KS 2023/0596

Beslut
1. Kommunfullmäktige ger samhällsplaneringsnämnden i uppdrag att
utreda förutsättningarna för försäljning av fastigheten Östra Huken 1
(Malmska skolan) och del av fastigheten Kneippen 1:4, (Strömvillan).

2. Kommunfullmäktige ger samhällsplaneringsnämnden i uppdrag
att, efter genomförd utredning, bedöma lämpligheten av en försäljning av
fastigheterna och genomföra nödvändiga detaljplaneändringar,
fastighetsrättsliga regleringar samt i övrigt nödvändiga åtgärder och
därefter genomföra försäljningarna.

3. Kommunfullmäktige ger samhällsplaneringsnämnden i uppdrag att
utifrån lokalförsörjningens långsiktiga behov utreda lämpliga fastigheter
för försäljning.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Socialdemokraterna 
med instämmande av Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Centerpartiet.

Beskrivning av ärendet
Ärendet återremitterades på kommunfullmäktiges sammanträde 2023-08-
28. Kommunen äger ett stort antal fastigheter. Skolor, förskolor, 
kontorslokaler, verksamhetslokaler med flera. Alla matchar inte de behov 
av lokaler som finns inom kommunens verksamheter. Malmska skolan, 
Lennings sjukhem samt Strömvillan är idag tomställda och lämpliga att 
utredas för en försäljning på den öppna marknaden. De aktuella lokalerna 
att utreda har i perioder stått tomma och skulle även kräva ombyggnation 
för att kunna användas inom kommunal verksamhet. De bedöms samtidigt 
inneha stora kulturhistoriska värden och vara viktiga byggnader som visar 
på Norrköpings historia. Inför en försäljning är det därför av stor vikt att 
det görs en grundlig genomgång av byggnadernas tekniska och
fastighetsjuridiska status. I utredning och genom ändamålsenlig 
detaljplaneläggning ska även en lämplig framtida användning och det
kulturhistoriska skyddet säkerställas. Samhällsplaneringsnämnden 
ansvarar för försäljning av kommunala fastigheter och ges härmed 
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uppdraget att utreda förutsättningarna för en försäljning och om så bedöms 
lämpligt även genomföra försäljningarna.

Samhällsplaneringsnämnden ges även ett uppdrag om att utreda om det 
finns andra lämpliga fastigheter för försäljning. Lämplighetsbedömningen 
ska göras utifrån ett långsiktigt lokalförsörjningsbehov.

Ekonomiska konsekvenser
Utredning av förutsättningar för försäljning innebär diverse
utredningskostnader samt kostnader för detaljplaneändring,
fastighetsreglering med flera omkostnader vid eventuell försäljning. Men
den framtida vinsten vid eventuell försäljning bedöms innebära ett 
överskott till kommunen.

Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar, med instämmande av Reidar Svedahl (L), bifall till 
liggande förslag. Reidar Svedahl (L) yrkar även avslag till alla andra 
förslag. 

Olle Vikmång (S) yrkar, med instämmande av Robert Nordman (MP) och 
Nicklas Lundström (V), enligt nedan. Christian Widlund (C) instämmer i 
stycke ett och två av Olle Vikmångs (S) förslag enligt nedan.

Att kommunfullmäktige ger samhällsplaneringsnämnden i uppdrag att 
utreda förutsättningarna för försäljning av fastigheten Östra Huken 1 
(Malmska skolan). Utredningen ska även beakta alternativ för annan 
kommunal användning samt extern uthyrning.

Att kommunfullmäktige ger samhällsplaneringsnämnden i uppdrag att, 
efter genomförd utredning, bedöma lämpligheten av en försäljning av 
fastigheterna och genomföra nödvändiga detaljplaneändringar, 
fastighetsrättsliga regleringar samt i övrigt nödvändiga åtgärder och 
därefter återkomma till kommunfullmäktige för beslut om eventuell 
försäljning.

Att utredningen av försäljning av fastigheten Östra Huken 1(Malmska 
skolan) och Kneippen 1:4  (Strömvillan) ska göras med förbehåll att 
fastigheterna inte får säljas till en aktör som förväntas bedriva eller hyra 
ut för skolverksamhet.

Under kommunfullmäktiges beredning av ärendet yttrar sig även Ingrid 
Cassel (M).
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Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordförande att det föreligger 
två förslag till beslut och meddelar att beslut ska fattas beslutspunkt för 
beslutspunkt. 

Beslutspunkt 1

Ordföranden börjar med att ställa proposition på tilläggsyrkande yrkat av 
Olle Vikmång (S) och finner att kommunfullmäktige avslår detsamma.

Votering begärs.

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla liggande
förslag från kommunstyrelsen trycker på grön knapp (JA). Ledamöter
som röstar på bifall till tilläggsyrkandet trycker på röd knapp (NEJ).
Ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR).

Omröstningen utfaller med 44 röster om att bifalla liggande förslag från
kommunstyrelsen och 40 röster om att bifalla tilläggsyrkandet. Ingen
ledamot avstod från att rösta. Hur var och en har röstat framgår av
voteringsbilaga § 148a.

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att bifalla beslutspunkt 1
i enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 2

Ordförande ställer sedan proposition gällande Olle Vikmångs (S) 
ändringsyrknade, och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen. 

Beslutspunkt 3

Ordförande ställer sedan proposition gällande Olle Vikmång (S) 
tilläggsyrknade och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen. 

___________________________________
Sänt till:
 Samhällsbyggnadskontoret (H. Haugness, Å. Andersson, A. Gjein, SHBK   
funktionsbrevlåda)
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Voteringsbilaga § 148a

Uppdrag om försäljning av fastigheter

JA   44
NEJ   40
AVSTÅR  R  AVSTÅR 0
FRÅNVARANDE 0
TOTALT   84

Följande personer har röstat JA (grön knapp)
Patrik Palm (M), Jonathan Stillman (KD), Peter Pöllä (SD), Wasuthida 
Pinsakulnee (SD), Conny Passmark (M), Criss Hagfeldt (M), Juris Irschs 
(M), Hannes Sten (M), Eva-Britt Passmark (M), Christina Blomqvist (M), 
Niclas Clarén (KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt 
Sjöberg (KD), Sophia Jarl (M), Ingrid Cassel (M), Roger Eklund-Åkesson 
(M), Anna Sotkasiira Wik (M), Juno Blom (L), Monica Holtstad (L), Reidar 
Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist 
(L), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), 
Lena Hernqvist (M), Per Helgesson (M), Stefan Bergström (SD), Annelie 
Johansson (SD), Florian Aranda (SD), Anders Magnusson (M), Linda 
Nilsson (SD), Daniella Mårtensson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik 
Johansson (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny Modigh (SD), Lottie Carlzon 
(SD), Ned Wallin (M), Åke Bjerselius (M), Anders Boqvist (M) och Simon 
Johansson (M).

Följande personer har röstat NEJ (röd knapp)
Maj Kalwa (S), Anna Edebo (C), Christel Andersson (MP), Inger Petersson 
(S), Jan Malmberg (S), Lina Cederlöf Lundgren (C), Heléne Alpfjord Wylde 
(V), Lena Lundman (S), Annette Sjöö (S), Jörgen Drott (S), Andreas Bohlin 
(S), Olle Vikmång (S), Patrick Lindahl (S), Willy Flores (S), Ann-Christine 
Nordqvist (S), Nicklas Lundström (V), Classe Nöid (S), Marie-Louise 
Jonander (S), Marcus Posada (V), Marie Matsson (V), Annika Kaiser (V), 
Tobias Holmberg (V), Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Per Ziljat (S), 
Ingemar Hillerström (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Henrik 
Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise Malmström (S), Alexander 
Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert Nordman (MP), Kay Andersson 
(C), Ingela Ekberg (S), Joel Brånäs (S), Lena Wass (S), Mats Nilsson (S) och 
Christian Widlund (C).
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§ 149 Motion av Fredrik Björkman (M) gällande försäljning 
av före detta Lennings sjukhem
KS 2021/0479

Beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen med förtydligandet att det är del av
fastigheten Bollen 5, Lennings sjukhem, som avses.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Socialdemokraterna 
med instämmande av Vänsterpartiet och Miljöpartiet.

Beskrivning av ärendet
Ärendet återremitterades på kommunfullmäktiges sammanträde 2023-08-28. 
Motionen föreslår en försäljning av före detta Lennings sjukhem.
Motionären motiverar det med att fastigheten har ett högt kulturhistoriskt
värde och borde ha ett mer publikt ändamål. Den är belägen i ett område i
omdaning och utveckling och motionären menar att en kommersiell utövare 
ska beredas möjlighet att etablera verksamhet i området.

Borgerlig samverkan ställer sig bakom motionärens resonemang både när
det gäller fastighetens unika värde och idén att etablera mer kommersiell
verksamhet i området.
De tidigare planerna på att använda fastigheten för kommunala
kontorslokaler kan hanteras inom andra kommunala lokaler och Norrköpings 
kommun kan även vid en försäljning av före detta Lennings sjukhem lämna 
kostsamma externa fördyringar.

Den verksamhet inom vård- och omsorgskontoret som just nu är lokaliserad 
till delar av Lennings sjukhem kommer beredas andra lokaler och därmed 
inte heller utgöra ett hinder för en försäljning.
Vård- och omsorgsnämnden utreder bland annat möjligheterna att etablera
lagen om valfrihet inom daglig verksamheten enligt LSS. En sådan reform
kommer troligtvis förändra lokalbehoven för daglig verksamhet i kommunal 
regi vilket kan tidsmässigt planeras tillsammans med en köpare av 
fastigheten. Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig samverkan att 
motionen bifalles.
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Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2023-06-12) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Motionen föreslår en försäljning av före detta Lennings sjukhem. 
Motionären motiverar det med att fastigheten har ett högt kulturhistoriskt 
värde och borde ha ett mer publikt ändamål. Den är belägen i ett område i 
omdaning och utveckling och motionären menar att en kommersiell utövare 
ska beredas möjlighet att etablera verksamhet i området. 

Borgerlig samverkan ställer sig bakom motionärens resonemang både när det 
gäller fastighetens unika värde och idén att etablera mer kommersiell 
verksamhet i området. De tidigare planerna på att använda fastigheten för 
kommunala kontorslokaler kan hanteras inom andra kommunala lokaler och 
Norrköpings kommun kan även vid en försäljning av före detta Lennings 
sjukhem lämna kostsamma externa fördyringar. 

Den verksamhet inom vård- och omsorgskontoret som just nu är lokaliserad 
till delar av Lennings sjukhem kommer beredas andra lokaler och därmed 
inte heller utgöra ett hinder för en försäljning. Vård- och omsorgsnämnden 
utreder bland annat möjligheterna att etablera lagen om valfrihet inom daglig 
verksamheten enligt LSS. En sådan reform kommer troligtvis förändra 
lokalbehoven för daglig verksamhet i kommunal regi vilket kan tidsmässigt 
planeras tillsammans med en köpare av fastigheten. 

Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig samverkan att motionen bifalles. 

Yrkanden
Olle Vikmång (S) yrkar, med instämmande av Nicklas Lundström (V) och 
Robert Nordman (MP), enligt nedan:

Socialdemokraterna yrkar att en eventuell försäljning av fastigheten Bollen 
5 (Lennings sjukhem) ska göras med förbehåll att fastigheten inte får säljas 
till en aktör som förväntas bedriva eller hyra ut för skolverksamhet.

Reidar Svedahl (L) yrkar bifall till liggande förslag till beslut från 
kommunstyrelsen och avslag till övriga förslag. 

Under ärendets behandling yttrar sig även Kikki Liljeblad (S) och Sophia 
Jarl (M).
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Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordförande att det föreligger 
ett förslag till beslut och ett tilläggsyrkande yrkat av Olle Vikmång (S).

Ordföranden konstaterar att det enbart föreligger bifallsyrkanden till 
liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

Ordföranden ställer sedan proposition på tilläggsyrkande yrkat av Olle 
Vikmång (S) och finner att kommunfullmäktige avslår förslaget. 

________________________
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§ 150 Motion av Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär 
Österlund och Lina Alm samtliga (M) om stramare 
regler för specialkost i Norrköpings kommunala 
förskolor och skolor 
KS 2019/0213

Beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen i sin helhet.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Centerpartiet.

Sammanfattning
Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär Österlund och Lina Alm, samtliga 
Moderaterna, har lämnat in en motion där de föreslår att kommunala 
förskolor, grundskolor och gymnasieskolor inför obligatoriska läkarintyg 
för specialkost och att samtliga kommunala enheter erbjuder en lakto-ovo-
vegetarisk kost som alternativ till elever som vill utesluta fläskkött och 
blod- och inälvsmat. 

Drygt 20 procent av den mat som kostenheten i Norrköping lagar till 
förskolor, grundskolor och gymnasieskolor är specialkost till personer som 
av medicinska eller etiska/religiösa skäl inte äter den ordinarie lunchen. 
Specialkosten är dyrare än den ordinarie kosten och driver upp den totala 
kostnaden för skolmaten. För att få specialkost räcker det idag med ett 
intyg från vårdnadshavaren. Under 2019 kommer kommunens kostriktlinje 
att revideras och i samband med det kommer reglerna för specialkost att 
ses över. 

Eleverna har enligt skollagen rätt till kostnadsfria och näringsriktiga 
måltider. Barnets bästa ska alltid vara utgångspunkten och alla elever ska 
ha möjlighet att äta skolmåltiden. Det finns inget stöd i regelverket för att 
kräva läkarintyg för specialkost av medicinska skäl, men det finns heller 
inga hinder för att göra det. Regelverket tillåter också att elever med behov 
av specialkost av etiska/religiösa skäl serveras vegetarisk mat.

Motionens förslag kan få positiva effekter på benägenheten att utreda 
barns och ungdomars eventuella allergier medicinskt. Förslagen kan också 
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bidra till att öka andelen vegetarisk mat, vilket är ett av kommunens mål. 
Slutligen kan förslagen bidra till att specialkosten upphör att vara 
kostnadsdrivande för kommunen. 

Motionens förslag kan få negativa effekter på relationen mellan 
vårdnadshavare och skola, om vårdnadshavaren känner sig ifrågasatt när 
det gäller uppgifter om elevens behov av specialkost. Det finns också en 
risk att vården belastas och att väntetiderna på läkarintyg blir långa. 

Flera avvägningar återstår att göra om motionens förslag ska förverkligas. 
Det rör främst hanteringen av läkarintyg, men också hur det säkerställs att 
alla grupper får sina behov tillgodosedda, i enlighet med de skyldigheter 
kommunen har. 

På grund av de frågetecken som finns är det oklart vilken effekt motionens 
förslag skulle få på andelen specialkost i kommunen. Om stramare regler för 
specialkost skulle få fullt genomslag skulle de ekonomiska konsekvenserna 
troligen bli positiva. På kort sikt skulle tid frigöras för kostenhetens 
personal, vilket antingen skulle kunna minska kostnaderna eller öka 
kvaliteten på övrig mat. På lång sikt skulle regeländringen eventuellt bidra 
till att specialkosten upphör att vara kostnadsdrivande för kommunen.

Beskrivning av ärendet
Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär Österlund och Lina Alm, samtliga 
Moderaterna, har lämnat in en motion där de föreslår att kommunala 
förskolor, grundskolor och gymnasieskolor inför obligatoriska läkarintyg för 
specialkost och att samtliga kommunala enheter erbjuder en lakto-ovo-
vegetarisk kost som alternativ till elever som vill utesluta fläskkött och blod- 
och inälvsmat. Bakgrunden till förslaget är att specialkosten utgör en allt 
större andel av den mat som lagas av kostenheten och att det medför ökade 
kostnader. De ökade kostnaderna medför enligt motionen att kostnaderna för 
den ordinarie kosten måste pressas ner. 

Specialkosten i Norrköpings kommun 
Kostenheten lagar dagligen drygt 20 000 portioner mat till kommunens 
gymnasieskolor, skolor och vissa förskolor. Därutöver driver 
utbildningskontoret egna kök i ett antal förskolor, som alltså inte köper mat 
från kostenheten. Drygt 20 procent av den mat som kostenheten lagar är 
specialkost, det vill säga mat till personer som av medicinska eller 
etiska/religiösa skäl inte äter den ordinarie lunchen. Att andelen specialkost 
ökar är en utveckling som känns igen från andra svenska kommuner. 
Sannolikt gäller utvecklingen också utbildningskontorets förskolekök, även 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 27(68)

2023-09-25
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

om uppgift om exakt antal portioner specialkost i dessa kök saknas. Varför 
andelen specialkost ökar i kommunerna är inte utrett. 

När ett fåtal portioner tillagas av en viss rätt blir personalkostnaden per 
portion högre, vilket är orsaken till att specialkost är dyrare än den ordinarie 
kosten. Kostenhetens kunder, till exempel skolorna, köper mat till ett 
portionspris som baseras på kostenhetens sammanlagda kostnader. För 
kunden kostar en portion specialkost lika mycket som en portion ordinarie 
kost, det vill säga den ökade kostnaden för specialkost är inbakad i det 
ordinarie priset. 

För att en elev i Norrköping ska få specialkost krävs idag ett intyg från 
vårdnadshavaren, oavsett om det gäller specialkost av medicinska eller av 
etiska/religiösa skäl. Något läkarintyg krävs inte. 

I de flesta av Norrköpings kommunala skolor finns flera rätter för eleverna 
att välja på och det finns oftast en vegetarisk rätt. Vegetarisk mat räknas inte 
längre som specialkost av kostenheten. I vissa av matsalarna hänvisas elever 
med etisk/religiös specialkost till den vegetariska rätten för dagen, eller till 
någon annan alternativrätt. 

Regelverket och befintliga rekommendationer 
Enligt skollagen har eleverna i grundskolan, grundsärskolan och 
specialskolan rätt till kostnadsfria och näringsriktiga skolmåltider. 
Därutöver står inte något mer specifikt om vad som ska serveras. Barnets 
bästa ska alltid vara utgångspunkten och alla elever ska ha möjlighet att äta 
skolmåltiden. Det ska finnas näringsriktiga alternativ till de elever som är i 
behov av specialkost men krav kan inte ställas på innehållet annat än vad 
gäller näringsriktigheten. Det innebär att det inte finns någon laglig grund 
som ger rätt att ställa krav på till exempel en viss typ av mat. 

Skollagen preciserar inte begreppet näringsriktig måltid. Regeringen har 
framhållit att Livsmedelsverkets näringsrekommendationer är de som bör 
vara utgångspunkt för bedömningen av vad som är en näringsriktig måltid.

 När det gäller specialkost av medicinska skäl finns det inget lagstöd för 
att kräva läkarintyg, vilket innebär att det i skollagen inte finns någon 
uttrycklig bestämmelse som säger att intyg får krävas. Det finns heller inte 
någon lagbestämmelse som säger att läkarintyg inte får efterfrågas. En 
avvägning behöver göras mellan vikten av intyg och barnets behov av 
näringsriktig kost för att aktivt kunna medverka i undervisningen.

Livsmedelsverket råd ”Bra måltider i skolan” är avsedda att vara ett stöd i 
arbetet med bra skolmåltider. När det gäller specialkost av etiska/religiösa 
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skäl har Livsmedelsverket skrivit om anpassad mat utifrån 
diskrimineringslagen (2008:567). Diskrimineringslagen förbjuder 
diskriminering som har samband med kön, könsöverskridande identitet eller 
uttryck, etnisk tillhörighet, religion eller annan trosuppfattning, 
funktionsnedsättning, sexuell läggning eller ålder. Utbildningssamordnaren 
ska bedriva ett förebyggande och främjande arbete för att motverka 
diskriminering och på annat sätt verka för lika rättigheter och möjligheter. 
Det innebär bland annat att skolan vid måltidssituationer ska erbjuda ett 
fullgott alternativ för elever som har önskemål om anpassad mat som har 
samband med en diskrimineringsgrund, så som religion eller annan 
trosuppfattning. Alternativet kan vara någon form av vegetarisk rätt för de 
elever som inte vill äta fläskkött eller för de elever som vill äta halalslaktat 
kött eller kosher. 

Livsmedelsverket rekommenderar att varje kommun och/eller skola, utifrån 
verksamhetens förutsättningar, beslutar hur långt och på vilket sätt man har 
möjlighet att tillmötesgå enskilda önskemål utöver vad som är reglerat i 
lagstiftningen. 

Sammanfattningsvis saknas det stöd i regelverket för att kräva läkarintyg av 
de elever som behöver specialkost av medicinska skäl, men det finns heller 
inga hinder för att begära sådana intyg. Det finns heller ingenting i 
regelverket som hindrar att elever med behov av specialkost av 
etiska/religiösa skäl hänvisas till ett näringsmässigt fullgott vegetariskt 
alternativ. 

Eventuella positiva konsekvenser av förslagen 
Eftersom läkarintyg inte begärs för specialkost i nuläget saknas uppgifter 
om hur många elever som får specialkost av medicinska skäl, utan att ha fått 
behovet av specialkost medicinskt fastställt. Om det finns en grupp barn och 
ungdomar som inte har sökt läkarvård för sina besvär, är en möjlig positiv 
konsekvens av att efterfråga läkarintyg att det skulle kunna säkerställa att 
fler barn och ungdomar får sina besvär ordentligt utredda inom vården. Det 
skulle i sin tur innebära att elever som eventuellt äter en felaktig kost idag, 
utifrån sina medicinska behov, skulle få korrekt information om vilka 
livsmedel de bör undvika. 

Att öka andelen vegetarisk mat är ett av målen i kommunens kostriktlinje. 
En positiv konsekvens av att hänvisa barn och ungdomar med behov av 
specialkost av etiska/religiösa skäl till det vegetariska alternativet, är att 
andelen vegetarisk mat i skolan sannolikt skulle öka.

Beroende på i vilken grad förslagen kan genomföras fullt ut, kan en positiv 
effekt också bli att specialkosten upphör att vara kostnadsdrivande för 
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kommunen och att resurser kan avsättas för att snabbare nå andra mål i 
kostriktlinjen. 

Eventuella negativa konsekvenser av förslagen 
I andra kommuner som begär läkarintyg för specialkost har frågan om 
kostnaden för vårdnadshavarna debatterats. Enligt centrala elevhälsan i 
Norrköping är läkarvård för barn kostnadsfri och centrala elevhälsan 
bedömer inte att Region Östergötland kommer att införa avgift för 
läkarintyg eller journalutdrag. 

Det finns en risk för att trycket på Region Östergötland och/eller 
skolhälsovården ökar om kommunen börjar efterfråga läkarintyg för 
specialkost. Centrala elevhälsan framför att belastningen på vården är hög 
och att det finns en risk för att väntetiden för att få ett läkarintyg kan bli 
lång. Det finns också en samhällsekonomisk avvägning att göra, mellan 
möjligheten att minska kommunens kostnader för medicinsk specialkost och 
den administrativa belastningen på specialistsjukvården. 

En annan risk med att kräva läkarintyg, är att relationen mellan 
vårdnadshavaren och skolan kan ta skada, om vårdnadshavaren upplever att 
hans eller hennes uppgifter om eleven ifrågasätts av skolan. 

Situationer som inte har utretts 
Det finns flera situationer som behöver utredas ytterligare, om motionens 
förslag ska genomföras. Här följer några exempel: 

- Hur ska olika situationer kring uteblivna läkarintyg hanteras? Barnets 
bästa ska vara i centrum och rutinerna behöver utformas så att elever inte 
riskerar att få i sig livsmedel de inte tål, även om läkarintyg inte lämnas in. 
Hur eventuella påminnelser om läkarintyg ska administreras är också ett 
frågetecken. 

- Vilka är för- och nackdelarna med att godta både läkarintyg och 
journalutdrag för specialkost av medicinska skäl? I frågan ingår aspekter 
som administrativ belastning på avsändare och mottagare, ansvar för 
tolkning av medicinska data, med mera. 

- Ska läkarintyg även efterfrågas för elever med behov av en anpassad 
måltid på grund av neuropsykiatriska funktionshinder? Enligt centrala 
elevhälsan behöver ibland måltidssituationen och måltidsinnehållet anpassas 
för dessa elever, utifrån den enskilda individens behov. Här är 
vårdnadshavarna en viktig länk, eftersom de har störst kompetens när det 
gäller elevens specifika problematik. 
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- Hur ofta ska läkarintyg efterfrågas? Motionen ger ett grundförslag som bör 
utvecklas, till exempel med hjälp av exempel från andra kommuner. 
Specialkost vid kortare utredningstider respektive specialkost för kroniska 
tillstånd, som diabetes eller celiaki (glutenintolerans), kan kräva olika 
rutiner. 

- Hur ska läkarintygen hanteras administrativt? Det finns regelverk kring 
bland annat sekretess och hantering av personuppgifter som måste beaktas.

 - Hur säkerställer kommunen att elever med ”dubbla” behov av specialkost 
får den kost de behöver? Ett exempel kan vara en elev med celiaki, som 
även har behov av fläskfri kost av religiösa skäl. 

- Vilka grupper riskerar att inte få sina behov tillgodosedda med förslaget? 
Under vårterminen 2019 finns till exempel ett femtiotal elever med vegansk 
kost i kostenhetens förteckning. Dessa elever har sannolikt behov av 
specialkost av etiska skäl, men kan inte få sina behov tillgodosedda genom 
en lakto-ovo-vegetarisk kost. 

- Hur ser situationen ut i andra kommuner, där regler motsvarande dem som 
föreslås i motionen har införts? Vilka problem har uppstått, vilka har kunnat 
lösas och vilka effekter har reglerna fått? 

Pågående processer 
Kommunstyrelsen har beslutat att kostriktlinjen ska revideras (ärende KS 
2018/0060). Inför revideringen har riktlinjen utvärderats. Utvärderingen 
pekar bland annat på vikten av att reglerna för specialkost ses över, eftersom 
specialkosten är kostnadsdrivande för kommunen. Utvärderingen har 
lämnats in till kommunstyrelsen för att godkännas. Arbetet med 
revideringen beräknas komma igång under 2019 och kommer då att 
behandla frågan om specialkost i ett större sammanhang, tillsammans med 
övriga kostfrågor. 

En fokusgrupp inom branschföreningen Kost & Näring, där de flesta av 
landets kostchefer ingår, arbetar med att ta fram nationella riktlinjer för 
specialkost i förskola och skola. Förhoppningen är att riktlinjerna ska kunna 
vägleda kommunernas kostchefer i kommande diskussioner i 
verksamheterna.

Ekonomiska konsekvenser
Mot bakgrund av frågetecknen ovan, är det svårt att med säkerhet säga hur 
andelen specialkost i kommunens kostverksamhet skulle förändras om 
motionens förslag bifölls. Men om de stramare reglerna för specialkost 
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skulle få fullt genomslag, skulle de frigöra tid för kostenhetens personal. På 
kort sikt skulle den tiden kunna användas antingen för att minska 
kostnaderna, eller för att öka kvaliteten på övrig kost. På lång sikt skulle 
förslagen troligen innebära en besparing, eftersom specialkosten i sin 
nuvarande utformning är kostnadsdrivande.

Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2019-08-01) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen tillgodosedd. 

Beskrivning av ärendet 
Motion av Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär Österlund och Lina Alm 
samtliga (M) om stramare regler för specialkost i Norrköpings kommunala 
förskolor och skolor 

- att kommunens förskolor, grundskolor och gymnasieskolor inför 
obligatoriska läkarintyg för specialkost 

- att samtliga kommunala enheter erbjuder en lakto-ovo-vegetarisk 
alternativkost till ordinarie meny för att bland annat tillgodose de familjer, 
barn och elever som vill utesluta fläskkött, blodmat och inälvsmat. 

I Norrköpings kommuns riktlinjer för kostverksamheten står det att alla som 
av etiska eller religiösa skäl har behov av specialkost erbjuds sådan i 
möjligaste mån av hög och säker kvalitet och att alla som av medicinska 
skäl har behov av specialkost ska få det. Specialkosten är dyrare än den 
ordinarie kosten och för att få specialkost idag räcker det med ett intyg från 
vårdnadshavaren. 

Motionens förslag uppbringar en del frågetecken som behöver ses över vid 
ett eventuellt införande av obligatoriskt läkarintyg för specialkost. 

Kvartetten delar motionärernas uppfattning om att reglerna kring rätten till 
specialkost behöver stramas åt. Exakt hur detta ska ske och vilka intyg som 
kan vara aktuella att kräva, behöver utredas ytterligare.

Under 2019–2020 kommer kommunens kostriktlinje att revideras och i 
samband med det vill Kvartetten att även reglerna för rätten till specialkost 
ska ses över, i linje med motionens intentioner. Därmed föreslår Kvartetten 
att motionen ska tillgodoses.
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Yrkanden
Roger Eklund-Åkesson (M) yrkar, med instämmande av Jenny Lisiderius 
(KD), bifall till liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen och avslag 
till alla andra förslag.

Andreas Bohlin (S) yrkar enligt nedan: 

I första hand:

Att rektorer ges befogenheten att frångå kravet på läkarintyg när det 
bedöms finnas särskilda skäl för detta.

I andra hand:

Att avslå motionen.

Elin Melander (V) yrkar, med instämmande av Robert Nordman (MP), 
avslag till liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen. 

Christian Widlund (C) yrkar avslag till motionens att-sats 1 och att 
motionens att-sats 2 ska anses vara tillgodosedd.

Under ärendets behandling yttrar sig även Reidar Svedahl (L), Patrik Palm 
(M), Gunilla Hellberg (SD), Nicklas Lundström (V), Per Helgesson (M), 
Monica Holtstad (L) och Florian Aranda (SD).

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger tre förslag till beslut.

Ordföranden ställer först proposition på tilläggsyrkande yrkat av Andreas 
Bohlin (S) om att rektorer ska ges befogenhet att frångå kravet på 
läkarintyg, och finner att kommunfullmäktige avslår tillägget.

Votering begärs.

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla liggande
förslag från kommunstyrelsen trycker på grön knapp (JA). Ledamöter
som röstar på bifall till tilläggsyrkandet trycker på röd knapp (NEJ).
Ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR).

Omröstningen utfaller med 44 röster om att bifalla liggande förslag från
kommunstyrelsen och 26 röster om att bifalla tilläggsyrkandet. 14
ledamöter avstod från att rösta. Hur var och en har röstat framgår av
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voteringsbilaga § 150a.

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 

Ordföranden ställer sedan proposition på avslag eller bifall till motionen i 
sin helhet och finner att kommunfullmäktige bifaller motionen.

Votering begärs. 

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att bifalla liggande
förslag från kommunstyrelsen trycker på grön knapp (JA). Ledamöter
som röstar på avslag till liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen 
trycker på röd knapp (NEJ).
Ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR).

Omröstningen utfaller med 44 röster om att bifalla liggande förslag från
kommunstyrelsen och 40 röster om att avslå liggande förslag till beslut från 
kommunstyrelsen. Ingen ledamot avstod från att rösta. Hur var och en har 
röstat framgår av voteringsbilaga § 150b.

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen i sin 
helhet.

________________________
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Voteringsbilaga § 150a

Motion av Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär Österlund och Lina 
Alm samtliga (M) om stramare regler för specialkost i Norrköpings 
kommunala förskolor och skolor

JA   44
NEJ   26
AVSTÅR  R  AVSTÅR 14
FRÅNVARANDE 0
TOTALT   84

Följande personer har röstat JA (grön knapp)
Peter Pöllä (SD), Patrik Palm (M), Jonathan Stillman (KD), Conny 
Passmark (M), Wasuthida Pinsakulnee (SD), Criss Hagfeldt (M), Juris Irschs 
(M), Hannes Sten (M), Eva-Britt Passmark (M), Christina Blomqvist (M), 
Niclas Clarén (KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt 
Sjöberg (KD), Sophia Jarl (M), Ingrid Cassel (M), Roger Eklund-Åkesson 
(M), Anna Sotkasiira Wik (M), Juno Blom (L), Monica Holtstad (L), Reidar 
Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist 
(L), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), 
Lena Hernqvist (M), Per Helgesson (M), Stefan Bergström (SD), Annelie 
Johansson (SD), Florian Aranda (SD), Anders Magnusson (M), Linda 
Nilsson (SD), Daniella Mårtensson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik 
Johansson (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny Modigh (SD), Lottie Carlzon 
(SD), Ned Wallin (M), Åke Bjerselius (M), Anders Boqvist (M) och Simon
Johansson (M).

Följande personer har röstat: Nej (röd knapp)
Anna Edebo (C), Maj Kalwa (S), Inger Petersson (S), Jan Malmberg (S), 
Lena Lundman (S), Annette Sjöö (S), Jörgen Drott (S), Andreas Bohlin (S), 
Sara Stolt (S), Olle Vikmång (S), Patrick Lindahl (S), Willy Flores (S), Ann-
Christine Nordqvist (S), Classe Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Kikki 
Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Per Ziljat (S), Henrik Pryssgård (S), 
Håkan Pettersson (S), Louise Malmström (S), Alexander Winge (S), Ingela 
Ekberg (S), Joel Brånäs (S), Lena Wass (S) och Mats Nilsson (S).

Följande personer har röstat: Avstår

Christel Andersson (MP), Lina Cederlöf Lundgren (C), Heléne Alpfjord 
Wylde (V), Nicklas Lundström (V), Marcus Posada (V), Marie Matsson (V), 
Annika Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), Ingemar Hillerström (MP), 
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Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Robert Nordman (MP), Kay 
Andersson (C) och Christian Widlund (C).
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Voteringsbilaga § 150b

Motion av Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär Österlund och Lina 
Alm samtliga (M) om stramare regler för specialkost i Norrköpings 
kommunala förskolor och skolor

JA   44
NEJ   40
AVSTÅR  R  AVSTÅR 0
FRÅNVARANDE 0
TOTALT   84

Följande personer har röstat: Ja (grön knapp)

Peter Pöllä (SD), Patrik Palm (M), Jonathan Stillman (KD), Conny Passmark 
(M), Wasuthida Pinsakulnee (SD), Criss Hagfeldt (M), Juris Irschs (M), 
Hannes Sten (M), Eva-Britt Passmark (M), Christina Blomqvist (M), Niclas 
Clarén (KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt 
Sjöberg (KD), Sophia Jarl (M), Ingrid Cassel (M), Roger Eklund-Åkesson 
(M), Anna Sotkasiira Wik (M), Juno Blom (L), Monica Holtstad (L), Reidar 
Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist 
(L), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), 
Lena Hernqvist (M), Per Helgesson (M), Stefan Bergström (SD), Annelie 
Johansson (SD), Florian Aranda (SD), Anders Magnusson (M), Linda 
Nilsson (SD), Daniella Mårtensson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik 
Johansson (SD), Gunilla Hellberg (SD), Jonny Modigh (SD), Lottie Carlzon 
(SD), Ned Wallin (M), Åke Bjerselius (M), Anders Boqvist (M) och Simon 
Johansson (M).

Följande personer har röstat: Nej (röd knapp)

Maj Kalwa (S), Christel Andersson (MP), Anna Edebo (C), Inger Petersson 
(S), Lina Cederlöf Lundgren (C), Jan Malmberg (S), Heléne Alpfjord Wylde 
(V), Lena Lundman (S), Jörgen Drott (S), Annette Sjöö (S), Andreas Bohlin 
(S), Sara Stolt (S), Olle Vikmång (S), Willy Flores (S), Patrick Lindahl (S), 
Ann-Christine Nordqvist (S), Nicklas Lundström(V), Classe Nöid (S), 
Marie- Louise Jonander (S), Marcus Posada (V), Marie Matsson (V), Annika 
Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), 
Per Ziljat (S), Ingemar Hillerström (MP), Marine Brunius (V), Elin 
Melander (V), Henrik Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise 
Malmström(S), Alexander Winge (S), Robert Nordman (MP), Kay 
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Andersson (C), Ingela Ekberg (S), Joel Brånäs (S), Lena Wass (S), Mats 
Nilsson (S) och Christian Widlund (C).
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§ 151 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter 
2023-09-25
KS 2023/0025

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas och anses vara besvarad.

Beskrivning av ärendet
Följande frågor har kommit in till sammanträdet:

Fråga av Christel Andersson (MP) till Sophia Jarl (M) om angiverilagen. 

Sophia Jarl (M) besvarar frågan muntligt. 

___________________________________
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§ 152 Interpellation från Olle Vikmång (S) - Fullföljs 
arbetet gällande byggnation av Ostlänken?
KS 2023/1021

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Olle Vikmång (S) lämnade den 14 augusti interpellation ”Fullföljs arbetet 
gällande byggnation av Ostlänken?”, bilaga § 152a.

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen,
bilaga § 152b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Christopher Jarnvall (SD).         

___________________________________
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Bilaga § 152a

Interpellation till Sophia Jarl gällande Ostlänken

I detta nu genomgår Norrköping ett stort arbete när det gäller samhälls- och 
stadsutvecklingen. Ett nytt förslag till översiktsplan är ute på samråd och 
delar av inre hamnen är nu färdiga. Samtidigt pågår ett arbete för att 
färdigställa planerna kring den nya centralstationen med omnejd och nya 
bostäder ska byggas i områden som exempelvis Butängen. Allt detta sker 
med stor hänsyn till den nya ostlänken som är planerad att dras genom 
Norrköping.

Ostlänken är ett arbete som har pågått under många år och politiken i 
Norrköping har varit överens om dess nödvändighet genom breda 
överenskommelser. Breda
överenskommelser för infrastruktur är viktigt för att skapa långsiktighet i 
projekt som tar flera år att genomföra innan man ser ett färdigt resultat.

Med detta som bakgrund blev jag förvånad när jag läste Norrköpings 
Tidningar under sommaren där Sverigedemokraterna uttrycker en skepsis 
kring byggandet av
ostlänken. När beslutet om att kommunen skulle ingå avtal med trafikverket 
om en ny ostlänk togs, röstade sverigedemokraterna för det beslutet. Det 
gjorde även
Socialdemokraterna och Moderaterna. Efter Sverigedemokraternas uttalande 
i Norrköpings Tidningar har företag och investerade hört av sig och undrat 
vad som
sker nu. Att kommunalrådet Christopher Jarnvall uttrycker att 
Sverigedemokraterna inte längre är positiva till ostlänken oroar många och 
det gör att jag ställer mig frågande till Borgerlig samverkans 
majoritetsunderlag. Därför undrar jag följande:

• Kommer borgerlig samverkan stå upp för ett fullföljt arbete gällande 
ostlänken oavsett hur Sverigedemokraterna svänger i frågan?

Olle Vikmång, oppositionsråd och gruppledare för (S)

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 41(68)

2023-09-25
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Bilaga § 152b

Svar på interpellation gällande Ostlänken
Bakgrund:

Interpellanten redogör i interpellationen för den stadsutveckling som pågår i 
Norrköping och Ostlänkens roll i denna omvandling av Norrköping.

Frågeställning:

Kommer Borgerlig Samverkan stå upp för ett fullföljt arbete gällande 
Ostlänken oavsett hur Sverigedemokraterna svänger i frågan?

Respons:

Ja. Samtliga partier som är representerade i kommunfullmäktige har ställt sig 
bakom samtliga beslut kopplade till Ostlänken och det finns inga initiativ 
som tyder på att något parti vill se en annan inriktning för stadsutvecklingen 
i Norrköping än den som är beslutad.

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande
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§ 153 Interpellation av Annette Sjö (S) om 
omorganisationens nytta för kommuninvånarna
KS 2023/1156

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Annette Sjö (S) lämnade den 8 september interpellation om 
omorganisationens nytta för kommuninvånarna, bilaga § 153a.

Reidar Svedahl (L), kommunalråd, besvarar interpellationen,
bilaga § 153b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Marie Mattson (V), Patrik Palm (M), 
Olle Connman Ek (M) och Sophia Jarl (M). 

___________________________________
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Bilaga § 153a

Interpellation till Reidar Svedahl gällande omorganisationens 
nytta för kommuninvånarna
Just nu pågår ett arbete med att omorganisera Kultur- och Fritidskontoret.
Delar av det går över till Samhällsbyggnadskontoret, en del går över till det 
kommunala Bolaget Upplev Norrköping och resten går in i det nya Tillväxt 
och Utvecklingskontoret. Därtill finns det beslut i Rådhus AB om att gå ut 
och sondera terrängen gällande intresset för en privat aktör som vill driva 
Louis de Geer. Därtill även en försäljning av fastigheterna Louis de Geer, 
Flygeln och Värmekyrkan. Samtidigt som detta arbete sker så genomförs det 
även en översyn av Cnema.

När det gäller omorganisationen så har jag inga invändningar mot att
evenemangsdelen sker genom Upplev Norrköping men jag ser gärna att det 
finns en spets på verksamheten där. Jag kan även se en viss logik i den del 
som går över till SBK, men jag är oroligt för exempelvis föreningar när de 
vill diskutera lokaler och övrig verksamhet som genererar bidrag med mera. 
När det gäller det nya kontoret så är det ett stort sorgebarn. Jag finner det 
ologiskt att dela upp kultur och fritid under verksamheterna Attraktionskraft 
och Livskvalitet, eftersom jag anser att det är samma sak när det gäller dessa 
frågor. Ett starkt stadsbibliotek och en uppskattad
kulturskola går in under både attraktionskraft och livskvalitet och bör inte 
delas upp eftersom det riskerar att låsa verksamheterna.

När omorganisationen har diskuterats så har det aldrig blivit tydligt vad 
paketet kommer kosta för Norrköpings skattebetalare och därför är mina 
frågor till Reidar Svedahl följande:

- Vad kommer organisationsförändringen att kosta?

- Vad blir billigare i den nya organisationen som gör att skattebetalarna får 
mer i plånboken, det är ju skattebetalarnas pengar?

- Hur förenklas och effektiviseras arbetet med kultur och fritidsfrågor, när 
det delasupp på flera ställen?

-Vad förenklar för föreningar och andra som söker sig till Kultur och 
Fritidskontoretidag? Ur ett kundperspektiv!

Annette Sjö
2:e vice ordförande
kultur-och fritidsnämnden
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Bilaga § 153b

Svar på interpellation om omorganisationens nytta för 
kommuninvånarna
Respons:

Hur förenklas och effektiviseras arbetet med kultur och fritidsfrågor, när det 
delas upp på flera ställen? I den framtida organisationen kommer 
Evenemang- och destinationsdelarna flyttas till Upplev Norrköping och 
fastighetsfrågorna till Samhällsbyggnadskontoret. Den del av tillväxtkontoret 
som kommer hantera renodlade kultur och fritidsfrågor kan då fokusera på 
just den verksamheten och behöver inte ansvara för exempelvis fastigheter. 
Det blir en större tydlighet och ett mer renodlat uppdrag.

Vad blir billigare i den nya organisationen som gör att skattebetalarna får 
mer i plånboken, det är ju skattebetalarnas pengar? Syftet med den nya 
organisationen var inte att spara, utan att få fram effektivare arbetssätt och 
ökad tillväxt genom attraktivitet.

Vad kommer organisationsförändringen att kosta? Omorganisationen 
hanteras inom ordinarie ramar och det har inte tillförts några extra 
budgetmedel för arbetet.

Vad förenklar för föreningar och andra som söker sig till Kultur och 
Fritidskontoret idag? Ur ett kundperspektiv! Denna omorganisation är 
gynnsam för föreningar eftersom organisationen blir mer renodlad utifrån var 
kompetens återfinns. Det bedöms kunna ge mer och bättre service gentemot 
föreningar.

Reidar Svedahl (L) Kommunalråd
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§ 154 Interpellation från Robert Nordman (MP) om villkor 
i kulturkvarteret Hallarna
KS 2023/1160

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Robert Nordman (MP) lämnade den 11 september interpellation om villkor i 
kulturkvarteret Hallarna, bilaga § 154a.

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen,
bilaga § 154b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Nicklas Lundström (V) och Robert 
Nordman (MP). 

___________________________________
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Bilaga § 154a

Interpellation om villkor i Kulturkvarteret Hallarna
I samband med debatt om Louis De Geer har bland annat lyfts två aspekter 
som har bäring även på Kulturkvarteret Hallarna. Den ena aspekten är frågan 
om marknadsmässig hyra, och den andra är idén om att mindre kulturutövare 
skulle gynnas av neddragning av finansiering av större institutioner.
Enligt uttalande från kommunstyrelsens ordförande finns en viljeriktning att 
Scenkonst Öst står inför en hyreshöjning. Hon har också lyft att även 
Hallarna kan behöva betala mer för lokalerna genom att prata att det annars 
vore “dolt stöd”.

Vi får förstås inte ihop tankegången att den ena eller andra parten skulle 
gynnas om båda ställs inför en markant hyreshöjning, så vi finner anledning 
att fråga:

- Kommer hyra för lokaler i Kulturkvarteret Hallarna höjas för att bli
marknadsmässig nivå, eller finns en förståelse för vilka negativa
konsekvenser det skulle leda till?

Robert Nordman (MP)
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Bilaga § 154b

Svar på interpellation om villkor i kulturkvarteret Hallarna
Bakgrund:

Interpellanten hänvisar i interpellationen till en artikel i lokalmedia från maj 
2023 och uttrycker utifrån den en oro för Kulturkvarteret Hallarnas 
hyresnivåer i framtiden.

Frågeställning:

Kommer hyra för lokaler i Kulturkvarteret Hallarna höjas för att bli 
marknadsmässig nivå, eller finns det en förståelse för vilka negativa 
konsekvenser det skulle kunna leda till?

Respons:

Som framgår i artikeln finns det idag inga uppdrag eller beslut gällande 
fastigheten.

Robert Nordman (MP)
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§ 155 Interpellation av Christian Widlund (C) - 
Bevarande av jordbruksmark
KS 2023/1162

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Christian Widlund (C) lämnade den 11 september interpellation om 
bevarande av jordbruksmark, bilaga § 155a.

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen,
bilaga § 155b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom
interpellanten och interpellerad även Fredrik Bergqvist (L), Per Helgesson 
(M), Ingemar Hillerström (MP), Christopher Jarnvall (SD), Tomas Tekmen 
(KD), Eva-Britt Sjöberg (KD), Anna Edebo (C), Jenny Lisiderius (KD), 
Monica Holtstad (L) och Kaj Andersson (C). 

___________________________________
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Bilaga § 155a

Interpellation om bevarande av jordbruksmark
Remissversionen av översiktsplanen för Norrköpings kommun har varit ute 
på samråd. Sista datum för att lämna synpunkter var den 18 augusti. Det är 
en remissversion som har tagits fram under en process där samtliga partier 
varit representerade i en politisk referensgrupp. Under hela processen har 
Centerpartiet påtalat att den höga grad av jordbruksmark som pekas ut som 
mark för ändrad användningsområde till förmån för
bostadsbebyggelse och som verksamhetsmark är orimligt hög. I princip 
samtliga nya områden som pekas ut för möjlig bostadsbebyggelse ligger på 
jordbruksmark.
Undantagen är Dagsbergsfältet där det idag ligger en ridskoleanläggning 
samt Södra Butängen som planeras för bostäder och verksamheter i nära 
anslutning till kommande nya centralstationen.

Även flera av områdena som planeras för industri/verksamhetsmark ligger på 
mark där det idag är jordbruksmark. Jordbruksmarken är viktig både på kort 
och lång sikt då det som odlas där är grunden för att kunna producera 
livsmedel. Sverige har idag en relativt låg självförsörjningsgrad på livsmedel 
vilket är en hög riskfaktor i tider av kris. Det är något som blivit tydligt 
under pandemin och i och med det anfallskrig som Ryssland för
mot Ukraina.

I miljöbalken(1998:808) har man försökt att skapa ett skydd för 
jordbruksmark i 4§. Där anges bland annat att jordbruksmark är av nationell 
betydelse och ska skyddas från exploatering. Paragrafen stipulerar att 
brukningsvärd jordbruksmark endast får bebyggas
såvida bebyggelsen utgör ett väsentligt samhällsintresse och intresset inte 
kan tillgodoses på annan mark.

Det finns ett högt tryck på Norrköpings kommun från företag som vill bygga 
så väl bostäder som verksamhetsanläggningar och bristen på byggklar mark 
är stor. Därför finns ett stort behov av att i översiktsplanen peka ut nya 
områden för dessa verksamheter och målkonflikterna är uppenbara.

Det finns alltså lagliga aspekter på om man kan bygga på jordbruksmark 
eller inte och intressen behöver vägas mot varandra. Däremot finns ingen lag 
som säger att man måste bygga på jordbruksmark. Avvägningen blir därför 
politisk och det är i översiktsplanen som möjligheten att bevara 
jordbruksmarken finns.
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M, KD och SD gick i valrörelsen för ett år sedan ut med tydligt budskap om 
att om de skulle få styra i Norrköpings kommun så skulle de värna 
jordbruksmarken.

Gruppledarna för Borgerlig samverkan och SD har nyligen i en debattartikel 
uttryckt sig om att de behandlar remissversionen av översiktsplanen just som 
en remissversion och att de nu vill lyssna in de svar som kommer från olika 
instanser. Samtidigt uppger de i
samma debattartikel att i och med att de har tagit bort mark som tillhör 
Björnsnäs på Malmölandet från översiktsplanen som framtida 
verksamhetsmark så är det ”bara 403 hektar jordbruksmark” som pekas ut 
som annan markanvändning i remissförslaget och att man därmed har 
uppfyllt löftet till sina väljare.

Det är dock 403 hektar mark som idag används för att odla grödor som sedan 
blir till livsmedel, som ska beläggas med asfalt eller beläggas med 
trädgårdsgräsmattor.
Jordbruksmark som har asfalterats kommer aldrig igen att kunna nyttjas som 
jordbruksmark.

Det finns områden med markägare som vill exploatera sin mark för 
bostadsändamål som är på mark som inte idag utgörs av jordbruksmark, men 
som inte finns med i remissversionen så alternativ finns.

Med anledning av ovanstående undrar vi

• Kommer BS att ta bort områden som ligger på jordbruksmark för framtida 
exploatering av bostäder och verksamheter?

• Kommer BS överväga att ta in någon av de områden där markägare vill 
exploatera för bostadsändamål som inte ligger på jordbruksmark och som 
idag inte finns med i remissversionen, till nästa version?

Centerpartiet i Norrköpings kommun genom Christian Widlund
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Bilaga § 155b

Svar på interpellation om bevarande av jordbruksmark
Bakgrund:

Interpellanten skriver i motionen om vikten av att bevara jordbruksmark i 
nya översiktsplansarbetet och ställer därmed följande frågor:

• Kommer BS att ta bort områden som ligger på jordbruksmark för framtida 
exploatering av bostäder och verksamheter?

• Kommer BS överväga att ta in någon av de områden där markägare vill 
exploatera för bostadsändamål som inte ligger på jordbruksmark och som 
idag inte finns med i remissversionen, till nästa version?

Respons:

Borgerlig Samverkan har en tydlig överenskommelse om att bevara 
jordbruksmark som en punkt i det politiska programmet. Den nya 
översiktsplanen är en pågående process. Tjänstemannaförslaget har nu varit 
ute på samråd och den politiska processen för att ta ställning till både 
förslaget och de synpunkter som inkommit har precis påbörjats. Därför är det 
inte möjligt att idag uttala sig om exakta områden som bedöms som lämpliga 
respektive olämpliga för exploatering för verksamhetsmark och 
bostadsbebyggelse är en fråga som kommer senare i processen. Men att 
bevara jordbruksmark för framtida livsmedelsförsörjnings kapacitet under 
pågående process för ny översiktsplan är en prioritering i processen.

Vilka förfrågningar från markägare och exploatörer som kan tas vidare i nya 
översiktsplanen är en sådan fråga som ingår i den nu pågående processen och 
något som inte heller kan besvaras i dagsläget.

Sophia Jarl
Ordförande i Kommunstyrelsen
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§ 156 Interpellation av Robert Nordman (MP) och Nicklas 
Lundström (V) om uppföljning av arbetsgivaransvar 
vid våld i nära relationer
KS 2023/1154

Beslut
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet.

Beskrivning av ärendet
Robert Nordman (MP) och Nicklas Lundström (V) lämnade den 8 september 
interpellation om uppföljning av arbetsgivaransvar vid våld i nära relationer § 156a. 

Eva-Britt Sjöberg (KD), ordförande i personalutskottet, besvarar interpellationen,
bilaga § 156b.

___________________________________
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  Bilaga § 156a

Interpellation om uppföljning om Arbetsgivaransvar vid våld i 
nära relationer
Vid denna mandatperiods första kommunfullmäktige behandlades en 
motion från Miljöpartiet som tangerade ett nämndinitiativ i 
kommunstyrelsen från Vänsterpartiet. Förslagen gällde att kommunen ska ta 
arbetsgivaransvar för våldsutsatta genom att systematiskt och rutinmässigt 
ställa frågor om våld i nära relationer till sina anställda, samt att utbilda 
medarbetarna i hur de kan upptäcka det bland sina kollegor.

Intentionen bakom de nämndinitiativet såväl som motionen var att ställa om 
perspektivet till att också se att våld i nära relationer är en arbetsmiljöfråga 
och här finns ett arbetsgivaransvar, både för den drabbade personen men 
också de som påverkas av oro för en kollega.

I svaret på motionen1 står: ”Kommunstyrelsen beslutade att ge 
kommundirektören i uppdrag att se över frågeställningar i underlaget för 
medarbetarsamtal i syfte att fånga upp eventuellt drabbade medarbetare samt 
att ta fram och sprida information till organisationen om våld i nära 
relationer, samt hur man ska agera om det upptäcks. […]

Förvaltningen har påbörjat arbetet med att omarbeta vissa frågeställningar i 
stödmaterialet för medarbetarsamtal. Arbetet hänger dock samman med ett 
annat förändringsarbete som syftar till att få en helhet, en röd tråd, mellan 
medarbetarsamtal och lönesamtal med tydlig koppling till måluppfyllelse 
och löneutveckling. Planen är att få materialet helt klart under våren 2023.”

Den självklara frågan här är då:

1) Är intentionen bakom nämndinitiativ och motion, att tydligt se våld i 
nära relationer som en arbetsmiljöfråga, nu uppfyllt?

Robert Nordman (MP) 
Nicklas Lundström (V)
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  Bilaga § 156b

Svar på interpellation om uppföljning av arbetsgivaransvar vid 
våld i nära relationer
Bakgrund:

Interpellanterna skriver i interpellationen om ett nämndinitiativ som togs i 
kommunstyrelsen i början av mandatperioden kopplat till att se över 
kommunens arbetsmiljöansvar för medarbetare som utsätts för våld i nära 
relationer. Beslutet utmynnade i ett uppdrag till kommundirektören för att se
över rutinerna kring medarbetarsamtal oh uppföljning av medarbetarnas hälsa 
och välmående med våld i nära relationer i åtanke.

Mot bakgrund av detta ställer interpellanten följande fråga:

- Är intentionen bakom nämndinitiativ och motion, att tydligt se våld i nära 
relationer som en arbetsmiljöfråga, nu uppfyllt?

Respons:

Efter uppdraget gavs från kommunstyrelsen har rutinerna för 
medarbetarsamtal setts över och förändringar har gjorts i den 
kommunövergripande mallen för medarbetarsamtal för att möta upp
frågor kring medarbetarens situation i hemmet. Däremot visar uppföljning av 
uppdraget att kommunen inte har ett lagstadgat arbetsmiljöansvar för det som 
sker utanför arbetsplatsen. Arbetsmiljöansvaret gäller enbart det som sker på 
arbetsplatsen. På så vis kan Norrköpings kommun som arbetsgivare inte ta 
lagmässiga åtgärder kopplat till att en medarbetare utsätts för våld i
hemmet.

Däremot är chefsansvaret att ha medarbetarsamtal och ställa frågor samt 
erbjuda stöd om det behövs en viktig del av uppdraget som chef inom 
Norrköpings kommun. Stödkanaler som finns tydligt redovisade går till 
socialkontoret och kvinnojourer och cheferna bör vid bekräftade uppgifter
om att en medarbetare utsätts för våld i hemmet hänvisa till dessa, men det är 
frivilligt och det finns ingen lagstadgad möjlighet att tvinga fram.

Intentionen bakom nämndinitiativet, det vill säga att våld i nära relationer är 
en arbetsmiljöfråga, är inte uppfyllt utifrån att det inte är ett lagstadgat 
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arbetsmiljöansvar vad som sker utanför arbetsplatsen. Men det är ett 
chefsansvar i Norrköpings kommun att följa upp medarbetarnas hälsa
och välmående i medarbetarsamtal, så för att även täcka in vad som sker 
utanför arbetsplatsen har förändringar gjorts kopplat till rutinerna för 
medarbetarsamtal.

Eva-Britt Sjöberg (KD)
Ordförande i Personalutskottet
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§ 157 Entledigande av Sara Perlman (V) från uppdraget som 
ledamot i kommunfullmäktige
KS 2023/1126

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Sara Perlman (V) från uppdraget som 

ledamot i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en ny 
ersättare efter Sara Perlman (V).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Sara Perlman (V) har den 1 september 2023 lämnat in en begäran om att få 
bli entledigad från sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

________________________
Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman
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Justeras:

_________________
Anna Sotkasiira Wik

_____________    _______________
Monica Holtstad    d   Monica Holtstad Christian Widlund
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§ 158 Entledigande av Emma Wahlström (V) från uppdraget 
som ersättare i kommunfullmäktige
KS 2023/1143

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Emma Wahlström (V) från uppdraget 

som ersättare i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en ny 
ersättare efter Emma Wahlström (V).

3. Paragrafen justeras omedelbart

Beskrivning av ärendet
Emma Wahlström (V) har den 6 september 2023 lämnat in en begäran om att 
få bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

________________________

Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman

Justeras:

_________________
Anna Sotkasiira Wik

_____________    _______________
Monica Holtstad     d    Monica Holtstad Christian Widlund
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§ 159 Entledigande av Nathalie Theander (V) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige
KS 2023/1146

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Nathalie Theander (V) från uppdraget 

som ersättare i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en ny 
ersättare efter Nathalie Theander (V).

3. Paragrafen justeras omedelbart

Beskrivning av ärendet
Nathalie Theander (V) har den 6 september 2023 lämnat in en begäran om 
att få bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige

________________________

Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman

Justeras:

_________________
Anna Sotkasiira Wik

_____________    _______________
Monica Holtstad     d    Monica Holtstad Christian Widlund
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§ 160 Entledigande av Senad Mutic (S) från uppdraget 
som ledamot i kommunfullmäktige
KS 2023/1187

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Senad Mutic (S) från uppdraget som 

ledamot i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ersättare efter Senad Mutic (S).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Senad Mutic (S) har den 15 september 2023 begärt att få bli entledigad från 
sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

___________________________________
Sänt till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman

Justeras:

_________________
Anna Sotkasiira Wik

_____________    _______________
Monica Holtstad                                    Christian Widlund
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§ 161 Entledigande av LM Cederblad (KD) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige
KS 2023/1208

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar LM Cederblad (KD) från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ersättare efter LM Cederblad (KD).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
LM Cederblad (KD) har den 20 september 2023 begärt att få bli entledigad 
från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

________________________
Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman

Justeras:

_________________
Anna Sotkasiira Wik

_____________    _______________
Monica Holtstad     d    Monica Holtstad Christian Widlund

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 62(68)

2023-09-25
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 162 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 2023-09-25
KS 2023/0002

Beslut
1. Sandra Jansson Palm (MP) entledigas från uppdraget som ersättare i 

vård- och omsorgsnämnden.

2. Jan Thilander (MP) utses till ersättare i vård- och omsorgsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31.

3. Carl-Johan Asplund (SD) entledigas från sitt uppdrag som revisor i 
kommunens revisorer samt från sina uppdrag som lekmannarevisor i

• Norrköping Visualisering AB

• Strömvillan AB

• Hyresbostäder i Norrköping AB

• Studentbo i Norrköping AB

• Norrköping Airport AB

• Bilbo i Norrköping AB

4. Nathalie Theander (V) entledigas från uppdraget som ersättare i vård- 
och omsorgsnämnden.

5. Mats Pettersson (S) entledigas från uppdraget som ersättare i 
utbildningsnämnden.

6. Simone Öhrn (KD) entledigas från uppdraget som ledamot i vård- och 
omsorgsnämnden och i kommunfullmäktiges valberedning.

7. Niclas Clarén (KD) utses till ledamot i vård- och omsorgsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31.

8. Niclas Clarén (KD) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i kultur- 
och fritidsnämnden.

9. LM Cederblad (KD) utses till ersättare i kultur- och fritidsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31.
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10. LM Cederblad (KD) entledigas från uppdraget som ersättare i 
samhällsplaneringsnämnden.

11. Susanne Diener utses till ledamot i Bilbo i Norrköping AB för tiden fram 
till och med ordinarie bolagsstämma för 2027 har hållits.

12. Lars-Eric Löfgren utses till ledamot i Bilbo i Norrköping AB för tiden 
fram till och med ordinarie bolagsstämma för 2027 har hållits.

13. Senad Mutic (S) entledigas från sina uppdrag som 2:e vice ordförande i 
Hyresbostäder i Norrköping AB, som vice ordförande i 
kommunstyrelsens namnberedning samt som ersättare i 
kommunstyrelsen.

14. Clas Rydgren (S) entledigas från uppdraget som ledamot i stiftelsen 
Carolina Schales minne å Mamre.

15. Monika Silfvenius (S) utses till ersättare i valnämnden för tiden fram till 
och med 2026-12-31.

16. Liban Osman (V) entledigas från uppdraget som ersättare i 
socialnämnden.

17. Lars Johansson (S) entledigas från uppdraget som nämndeman i 
Norrköpings Tingsrätt.

18. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Avsägelser som anmälts till detta sammanträde:

Sandra Jansson Palm (MP), ersättare i vård- och omsorgsnämnden.

Carl-Johan Asplund (SD), revisor.

Nathalie Theander (V), ersättare i vård- och omsorgsnämnden.

Mats Pettersson (S), ersättare i utbildningsnämnden.

Simone Öhrn (KD), ledamot i vård- och omsorgsnämnden samt 
kommunfullmäktiges valberedning.
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Senad Mutic (S), 2:e vice ordförande i Hyresbostäder i Norrköping AB, vice 
ordförande i kommunstyrelsens namnberedning samt ersättare i 
kommunstyrelsen.

Clas Rydgren (S), ledamot i stiftelsen Carolina Schales minne å Mamre.

___________________________________
Sänt till:
De valda
De entledigade
Troman

Justeras:

_________________
Anna Sotkasiira Wik

_____________    _______________
Monica Holtstad                                    Christian Widlund
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§ 163 Delegation av rätten att besluta om medborgarförslag 
till kommunfullmäktiges möte 2023-09-25
KS 2023/1082

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter till angiven nämnd att besluta i nedanstående 
medborgarförslag.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att enligt Kommunallagen överlåta 
rätten att besluta i medborgarförslagsärenden till kommunstyrelsen eller 
nämnderna. 
Kommunfullmäktiges presidium bereder förslagen om vem som ska besluta om 
medborgarförslag och lämnar till kommunfullmäktige för beslut.

  

Nr Ärende Förslag till beslutande organ

02 Medborgarförslag om 
kostnadsfria hjälpmedel
KS 2023/1082–2

Inkom: 2023-08-08

Vård- och omsorgsnämnden

03 Medborgarförslag om 
Friskvårdsbidrag
KS 2023/1082-3

Inkom: 2023-08-12

Kommunstyrelsen

04 Medborgarförslag om 
ställplatser för husbilar
KS 2023/1082–4

Inkom: 2023-08-14

Samhällsplaneringsnämnden

05 Medborgarförslag om 
pendlarparkering i Åby
KS 2023/1082-5

Samhällsplaneringsnämnden
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___________________________________
Sänt till:
Berörda nämnder

Inkom: 2023-08-18

06 Medborgarförslag om 
låsbara skåp i 
Himmelstalund
KS 2023/1082-6

Inkom: 2023-08-20

Kultur- och fritidsnämnden

07 Medborgarförslag om 
möjlighet att gå på 
läkarbesök
KS 2023/1082-7

Inkom: 2023-08-31

Kommunstyrelsen

08 Medborgarförslag om 
ändring av P-skiva via 
app
KS 2023/1082-8

Inkom: 2023-08-24

Samhällsplaneringsnämnden

09 Medborgarförslag om 
pumptrack och ramp i 
Svärtinge
KS 2023/1082-9

Inkom: 2023-08-23

Kultur- och fritidsnämnden 
efter hörande av 
samhällsplaneringsnämnden

10 Medborgarförslag om 
trafikfarligt 
övergångställe
KS 2023/1082-10

Inkom: 2023-08-27

Samhällsplaneringsnämnden
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§ 164 Anmälan av inkomna motioner till 
kommunfullmäktige 2023-09-25
KS 2023/0031

Beslut
Kommunfullmäktige noterar den inkomna motionen och överlämnar den till 
kommunstyrelsen för beredning.

Beskrivning av ärendet
Inkomna motioner till sammanträdet:

Motion av Mia Matsson och Nicklas Lundström (V) – Satsa på ett barn- och 
ungdomsråd.

___________________________________

Sänt till:
Kommunstyrelsens kansli
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§ 165 Rapporter med mera till kommunfullmäktige 
2023-09-25

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ledamot och ersättare 
för Centerpartiet i kommunfullmäktige 
KS 2023/0998-4

Beslut från Länsstyrelsen Östergötland om ny ledamot och ersättare för 
Sverigedemokraterna i kommunfullmäktige 
KS 2023/0986-4 

Ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen, SoL och enligt lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade, LSS – andra kvartalet 2023 – vård- och 
omsorgskontoret 
KS 2023/0768-3 

Anmälan av ärenden som inkommit till kommunfullmäktige och som 
ännu inte överlämnats för beslut 2023-06-14 – 2023-08-16 KS 
2023/0432-4
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